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Sak 51/13 Innkalling og saksliste 15 
 16 
9 stemmeberettigete, 3 varaer uten stemmerett.  17 
 18 
Sentralstyrets vedtak:  19 
 20 
Ingen kommentarer.  21 
 22 
 ”Sentralstyret godkjenner innkalling og saksliste med saken EHYD under 23 
eventuelt.” 24 
 25 

Sak 52/13 Referat fra forrige møte 26 
 27 
Ingen flere kommentarer til hovedreferatet. Til neste gang skal det være et eget 28 
skjema fra Lagenes runde; Lokallagsutvalget utarbeider og leverer sakspapirer.  29 
 30 
Sentralstyrets vedtak:  31 
 32 
 ”Sentralstyret godkjenner referatet fra sentralstyremøte 14. - 17. juni.” 33 

Sak 53/13 Orienteringer 34 

a. Medlemsrekruttering 35 
775 tellende medlemmer per 23.08.13. 1782 medlemmer totalt. Må bli 36 
sendt purringer snart. Må sjekke om sms - systemet fungerer.  37 
 38 

b. Økonomistatus 39 
Senere kommer en sak om revidering av budsjett, hvor vi går mer 40 
detaljert gjennom økonomien. Har fått oppdatert regnskap per 31.07.13 41 
på fredag. Til neste møte skal det oppdatert regnskapet bli sendt ut med 42 
sakspapirene.  43 
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 44 
Frifond: 45 
Har mye igjen av midlene, må oppfordre lokallagene å søke. 300 000 er 46 
nødt til å bruke opp (dele ut fra sentralt hold) innen 1. desember. 47 
Konsekvensen er at pengene må betales tilbake til LNU. Lokallagene må 48 
bruke opp pengene innen 1.mai neste år. Det er viktig å informere 49 
lokallagene om at de kan planlegge i god tid i forveien og søke om 50 
beløpet. Men det skal ikke brukes til å bygge opp egenkapital; alt skal 51 
være til aktiviteter.  52 
 53 
Økonomileder kan godkjenne søknader opp til 8000 kr, AU til 50 000 og 54 
beløp over det går til Sentralstyre.  55 
 56 

c. Styrets runde 57 
Sean: var ikke på forrige møte, ikke gjort mye i løpet av sommerferien, 58 
oppdatert med e-post, LU-relaterte ting.  59 
 60 
Kristoffer: sommerleir, IPU-møter, brainstormet rundt transhumanisme, Brussel, 61 
jobbet med Stålsett – utvalget 62 
 63 
Marianne: vært på ferie, vært i Tromsø og jobbet med lokallaget der, hatt en del 64 
kontakt med lokallagene.  65 
 66 
Ivan-Louis: skypemøter med LU, ringt alle lokallagene, 4-5 skypemøter om 67 
høstseminar, sommerleir, jobbet masse med transhumanisme seminar, svart på 68 
mailer. 69 
 70 
Lin-Marit: sommerleir, Brussel, IHEYO møter og mail, mailet og jobbet for 71 
svensker til 18 + seminaret, snakket i internasjonalt utvalg. 72 
 73 
Lyka:sommerleir, Brussel, 4 skypemøter om transhumanisme, nettsider jobbing, 74 
IPU-møter, prøvd å følge med på retriever, twitter ansvar, innspill til 75 
presentasjonsgruppa, skrevet sakspapirer, oppdatert facebook og twitter. 76 
 77 
Live: sommerleir, innom her på bursdagen, filosofimiddag med HU Oslo. 78 
 79 
Amund: sommerleir, Brussel, møte med IU /IHEYO, EWG møter, 80 
idemyldringsmøte for høstseminar, laget sakspapirer, feiret bursdagen til HU. 81 
 82 
Cecilie: IPU møter, Stålsett - utvalget møter, skrevet litt der, sommerleir, 83 
Brussel, IU møte, del møter om kurs til presentasjonsgruppa. 84 
 85 
Arnlaug: amerikanske ambassaden feiret 4. juli, 3 AU - møter, noen 86 
sommerleirmøter, sommerleir, sommerleir evalueringsmøte, Brussel, LU møte, 87 
jobbet med Stålsett, presentasjonsgruppekurs, skypemøter, innledere, en del 88 
innom kontoret, passer på Anders. 89 
 90 
Anders: amerikanske ambassaden, oppdatere nettsider, publisere  nye og gamle, 91 
endret masse passord, holdt meg oppdatert på sosiale medier, en del møter med 92 
HEF, blitt kjent på huset, sendt ut kontaktinformasjon, fikset kontrakter, jobbet 93 
med høstseminar, jobbet med bestilling av sommerleir til neste år, jobbet en del 94 
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med Humanistisk Uke, Lokallag får penger, 3 AU-møter, Stålsett - utvalget, IPU 95 
fordelt oppgaver der, oppdatert gamle forretningsorden og slike dokumenter, 96 
tilpasset google docs, presentasjonsgruppa, sagt farvel til Marit, vært litt i media 97 
(sommerleir, Tønsberg blad, pressemeldinger, skolegudstjenester i Vårt Land), 98 
fått Hulda inn i et panel i Vårt Land, sikret ansatte forsikring, feiret 6 år med HU, 99 
fikset annonse i Spirit, diverse, pakket buttons til Humanistisk Uke, sakspapirer, 100 
sst-møte.  101 
 102 
Juni: sommerleir, 3 AU -møter, jobbet mye med budsjett, skrevet sakspapirer, 103 
møte med kurs til presentasjonsgruppa, møte med LU, vært mye på kontoret.  104 

d. Sekretariatet 105 
Jobbet med referat etter forrige møte, hatt ferie, hatt et par AU-møter, 106 
hatt møte med HEF om samarbeid mellom lokallagene, møte med HEF om 107 
Humanistisk Uke, pakket brosjyrer og buttons til Humanistisk Uke, sendt 108 
ut nyhetsbrev, forberedt sommerleir, vært på sommerleir, avspasert etter 109 
sommerleir, vært på evalueringsmøte etter sommerleir, ferdig med 110 
opplæring (minus et par ting med Marit siden hun har vært syk), forberedt 111 
sentralstyremøte, bestilt reiser, visaregninger, jobbet med sakspapirer, 112 
sendt ut sakspapirer, revidert budsjett, deltatt på sokratisk dialog i 113 
Tvedestrand,  114 

 115 

e. Lokallagsanalyse 116 
Kristin og Anders har hatt møte med Karen Golmen, 117 
organisasjonssekretær i HEF. Etter møtet ble det avtalt at HU kunne sende 118 
med sine brosjyrer og buttons i pakker til lokallag i forbindelse med 119 
Humanistisk Uke. I tillegg står det på ekstranettet at HU er også med på 120 
Humanistisk Uke, og Karen har sendt ut mail til alle ansatte og tillitsvalgte 121 
at de må huske på HU. HU kan òg bestille pakker til sine arrangementer 122 
med Humanistisk Uke. Det er dermed tett samarbeid mellom HEF og HU i 123 
forbindelse med Humanistisk Uke. Ellers er det avtalt at Karen og Kristin 124 
skal ha jevn kontakt for å styrke samarbeidet lokalt, og bistå fra sentralt 125 
hold hvis det trengs.   126 
 127 

f. Internasjonalt /IHEYO  128 
Langsom revolusjon i IHEYO, endelig fått midler av HEF, IHEYO sliter litt 129 
med Asia, jobber med ny grafisk profil, nye nettsider og bedre 130 
organisasjonsarbeid. Kontakt med en del svensker: virker ivrige å delta på 131 
høstseminar, og spurt om å holde av plasser. Diskutert å utvide 132 
betegnelsen nordisk til Estland; kultur ikke språk. Jobbet mye med 133 
generell kommunikasjon, lite møte i Brussel, en del skypemøter for å 134 
bedre kommunikasjonen,  135 

g. Høstseminar.  136 

Ivan – Louis er leder. 2 innledere. Mangler 2 til. Fått en del på plass. 137 
Fastsatt plass, transport fra flyplass til plass, mat, kost og losji, lokaler, en 138 
del bestemmelser rundt alkohol, ganske i bane, 11 påmeldte, 2 i 139 
sentralstyre, full pris og refundert til sentralstyremedlemmer. Bommet litt 140 
på deltakeravgiften; først 250 økte til 400 for å få til et bedre overskudd 141 
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enn å gå i underskudd, og sendt ut beklagelsemail. Har et google 142 
dokument med planlegging, skal det åpnes? Virket ikke som det var behov 143 
for det.  144 

(10:39 - Dan-Raoul (kontrollkomité) og Espen (valgkomité) kommer. ) 145 

h. Evaluering sommerleir 146 

Leirledelsen (Christoffer, Mari- Marthe, Anders og Kristin) og Arnlaug gikk 147 
detaljert gjennom før, under og etter leir. 5 timers møte. Eget referat fra 148 
dette møtet sendes til Sentralstyret. 149 

Innspill fra sentralstyret: 150 

Program: 151 

- Merket at det var for mange deltakerne på leiren, enten tilbake til 152 
gamle opplegg eller endre opplegget. Oppdrag og leirråd ble for mye.  153 

- Opplegg er mer rettet mot konfirmanter. Utgangspunktet skal de lære, 154 
hos oss er det både òg. Funker hos konfirmanter.  155 

- Likte fleksibiliteten; hybriden vi kom fram til. Jobbe med en enda bedre 156 
hybrid. Tidligere ble det mye forelesning, nå kan du velge mer din egen 157 
timeplan, som er en fordel for mange.  158 

- Konkurranse: skaper en god leirspirit, konkurranseinnsikt, lager et helt 159 
annet samhold, men kan og bli litt for mye konkurranse. 160 

-  litt mye med leirråd hver dag, vanskelig å få noe å framføre hver dag, 161 
bedre å jobbe med noe lengre, ha stor framføring på slutten,  162 

- Delt på opplegget; enkelte mennesker slet seg ut helt, såpass 163 
konkurranseinnsikt, i hvert fall ikke hver dag.  164 

Sosialt: 165 

- Bra stemning på leir. Sammensveiste. Første sommerleir følelsen. Det 166 
var noe med det i år. Tid til hverandre, bedre kjent. Mer ned med 167 
skuldrene. Veldig topp.  168 

- De som hadde vært på en del leirer før; beste leiren. Veldig flinke på å 169 
skape samhold, deltakerne var flinke selv, programmet tilott det. 170 

- Tilbakemelding at det var behagelig å velge selv, mange som droppet 171 
alt, ble litt slapt, burde ha minimums krav om deltakelse 172 

- Leirråd var morsomt, samhold på leiren,  173 
- Konkurranseinnsikten er avhengig av hvordan ledelsen tar det, er for 174 

gøy, ikke setter terskelen høyt, god latter, lære litt,  175 
- Ikke liker konkurranse, noen blir helt avtent, opptatt at de også skulle 176 

ha noe  177 
- Fin ordning fordi det skapte god leirspririt og samhold, de det ikke 178 

fungerte for brente seg ut eller følte de var på skolen, mer skole enn 179 
leir, sosiale vansker – vanskelig å levere noe til leiravis, ikke for mye å 180 
jobbe med noe hver dag, levere noe halvveis, 2 store leirråd,  181 

- Jurygrupper fordeler premier utover, ikke bare de som er bra.  182 
- Kan ødelegge motivasjon til de som ikke får premier 183 
- Gruppene var jevne 184 
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- veldig sliten, helt nytt system, hadde ikke svar på alle spørsmål,  185 
- Bedre oppsett sosiale områder, klare beskjeder hvor folk kunne 186 

oppholde seg, har mye med samholdet å gjøre,  187 
- Noen deltakerne ikke takler konkurranse, noen har lyst å gjøre det 188 

seriøst, andre har ikke det, blir dårlig humør, juryen tar de ikke, følte 189 
ikke juryen ikke var fair,  190 

- Jury: deltakerne ville òg være med å bestemme hvem som skulle vinne 191 
hvilke premier, oppsummering over hvilke innslag, hva som var bra 192 
med de forskjellige, publikum velge hvem som skulle vinne. 193 

- Muntre opp gruppen og backe opp, mye mer samhold i gruppa,  194 
- Tatt opp mye det samme i leirledelsen, hensyn til folk som ikke er 195 

konkurransevennlige.  196 
- Kan ha leirråd andre kvelden og nest siste, så man får tid til å bygge 197 

opp et bra show uten at det tar all fokuset.  198 

Informasjon: 199 

- Veldig vanskelig å forholde seg til et ikke klart program, fint å vite mer 200 
på forhånd, dårlig informasjon til deltakerne, hvor og når det skulle 201 
være. 202 

- Lite forhåndsinformasjon. Vil også ha informasjon om foredragsholdere, 203 
vite hva som skulle komme. Bedre å velge. Bedre forhåndskunnskaper. 204 
Bedre for sentralstyre og. Står konkret på en liste.  205 

- Kommunikasjon: siste dagen var kaos. Ingen klare beskjeder om hva 206 
som skulle først, vi ble dårlig forberedt, fikk vite ting på dagen,  207 

- generelt beskjeder må bli bedre kommunisert,  208 
- tidligere leirsjefer har jobbet mye med konfirmasjonsleir, ikke 209 

kommunisert rollen til sentralstyret, ikke klare roller, forventninger som 210 
var uklar,  211 

- Siste dagen fullstendig kaos, sa forskjellige ting, ble noe helt annet i 212 
praksis, ikke beskjeder om noen ting,  213 

- Lederrollen: de som sitter i sst har en lederrolle slev om de ikke er 214 
basisgruppeleder.  215 

- T-skjorter: skulle blitt bedre kommunisert om at de var til låns, og at 216 
de skulle leveres tilbake uten skrift.  217 

- Sentralstyre har ekstra ansvar, og må i hvert fall forholde seg til 218 
leggetider og ikke ha flere folk på rommet sitt.  219 

- Viktig å møte opp i tider 220 
- Kommunisere klart hvem som skal være med på møter  221 
- Viktig å gi folk konkrete oppgaver, kan bygge opp ansvarsfølelsen. 222 

Lettere å bidra når man har en konkret oppgave. Kan òg føle seg mer 223 
inkludert.  224 

- Koker ned til: mer informasjon fra leirledelsen og inkludering i fordeling 225 
av oppgaver.  226 

• Program og bakprogram må være klart før ledelsemøtene på morgen og 227 
kveld. 228 

-  229 

Bra snitt i evalueringsskjema. Deltakerne var selv veldig fornøyd.  230 
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Talerett til kontrollkomité (Dan-Raoul) og valgkomité (Espen): 7 for. 1 231 
avholdende.  De får talerett.  232 

k. IPU (Ideologi – og PR utvalget) 233 

Har hatt en del saker i media. Økt deltakelsen både der og i sosiale media. 234 
Målsetning om minst 2 oppdatering på Facebook i uka. 480 folk som har 235 
sett postene, 3900 i det meste, men det er labert med kommentarer. 236 
Viktig at sentralstyre hjelper å få diskusjoner i gang. Man kan stille 237 
åpenlyse spørsmål for å senke terskelen for å kommentere, og det er fint å 238 
komme med innspill til innlegg som kan skape diskusjon. Vi har og vært 239 
mer på Twitter. 240 

Anders har blitt intervjuet i Tønsberg Blad, har sendt inn pressemeldinger, 241 
og kronikker til blant annet Aftenposten. Anders har og hatt en kronikk i 242 
Vårt Land. Det har vært mye oppstyr om en sak fra Skien; hvor HEF har 243 
bedt om at korset skal males over i et livsnøytralt seremonirom.  244 

Lyka har oppdatert fra sommerleir og EHYD på sosiale medier.  245 

l. OU (Organisasjonsutvalget) 246 

Har ikke kommet skikkelig i gang. Skal komme i gang i løpet av helgen, og 247 
ha Tor Einar med på skype.  248 

m. E-postbehandlede saker 249 
 250 
E1: Etter sentralstyremøte 14.-17.06 ble det vedtatt at man skulle bruke mer 251 
midler på nettsidene. Vedtaket ser slikt ut: 252 

”Sentralstyret vedtar revidert budsjett med de endringene som er foreslått. Det 253 
blir lagt til 60 000 kr for arbeid med nettsidene, 15 000 kr til rekruttering og 254 
15 000 til lagdrift” 255 

Under ”Eventuelt” ble det diskutert hvordan disse pengene til nettsider kan 256 
fordeles. Argumentasjonen er at det må en betydelig satsning til for at 257 
nettsidene skal bli ferdig. Det er viktig at en som har jobbet med nettsidene kan 258 
gjøre en ekstra innsats. Lyka Camilla Solhaug meldte seg frivillig til å jobbe med 259 
nettsidene i løpet av sommeren. Siden dette er en eventuelt sak så må det 260 
behandles av sentralstyret i etterkant og vedtas på e-post. Innstillingen er som 261 
følger; 262 

”Sentralstyret vil honorere Lyka Camilla Solhaug 8000 kr for å arbeide med de 263 
nye nettsidene 22,5 time per uke i fire uker, sommeren 2013. Arbeidsutvalget 264 
setter opp en avtale og følger opp arbeidet. Det skal leveres en evaluering av 265 
eget arbeid ved sommerens slutt. ” 266 

10 av 13 stilte seg positive til vedtaket, og Lyka Camilla Solhaug jobbet med 267 
nettsidene i sommer.  268 
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E2: Etter sentralstyre møte 14.-17.06 vedtok sentralstyre at sommerleiren skulle 269 
arrangeres 02.-07. august. Vedtaket ser slikt ut: 270 

” Humanistisk Ungdoms sommerleir 2014 finner sted 2.-7. august.” 271 

Etter samtaler med Ringerike folkehøgskole ble det klart at skolen ikke hadde 272 
plass i denne perioden. Derfor ble det en e-post sak om datoen eller stedet skulle 273 
endres på. 8 stykker svarte at det var viktigst å beholde stedet, og vi endret 274 
dermed datoen. Vedtaket blir dermed; 275 

”Humanistisk Ungdoms sommerleir 2014 finner sted 26.-31.juli 2014.” 276 

Dette skulle originalt komme med under orienteringen under møtet, men ble 277 
beklageligvis glemt. Det er inkludert i dette referatet for å ha en oversikt over de 278 
behandlende sakene i mellom møter.  279 

Sak 54/13 Evaluering arbeid med nettsider 280 

Forrige sentralstyremøte 14.-17.juni 2013 vedtok sentralstyre at Lyka Camilla 281 
Solhaug skulle jobbe med nettsidene i 4 uker mot et honorar på 8000 kr.  282 

Evalueringen av arbeidet konkluderer med at hun ikke har jobbet i fire uker, men 283 
intensivt i to uker. Hun har fått en oversikt over hva som må bli gjort, og har 284 
brukt Asana som verktøy. Sentralstyre skal diskutere om honoraret skal 285 
utbetales som avtalt eller justeres.  286 

Diskusjon om arbeidet og videre framdrift: 287 

- en lur idè vil være å sette ned et utvalg med frivillige som kan jobbe 288 
med det intensivt.  289 

- Ueffektiv å hyre inn folk som ikke vet hva som skal stå på nettsidene 290 
- Kan hyre inn ”amatører” til enkle oppgaver 291 
- Har nå oversikt og vet hva som må gjøres 292 
- Kan droppe gammel informasjon, og heller legge de ut kontinuerlig 293 

etter nettsidene er oppe 294 
- Har kommet halvveis nedover ”treet” (oversikt over de ulike sidene) 295 
- Mye er publiseringsklart, men det gamle oppsettet fungerer ikke på de 296 

nye og vi må dermed prioritere vekk de gamle sidene 297 
- Vi trenger flere bilder til nettsiden, er et annet format enn det vi har nå 298 

Lukker møte. Lyka, Dan-Raoul og Espen går ut.  299 

To ting sentralstyre skal bli enige om: hva slags honorar Lyka skal ha og gi 300 
tilbakemelding på evaluering.  301 

- Lyka har uttrykt ønske om å jobbe mer med det, men heller intensivt 302 
enn som en deltidsjobb.  303 

- Slitsomt å jobbe med nettsider alene. Burde være et team.  304 
- Har en tidsavgrenset avtale og burde få honorar for arbeidet som er 305 

gjort.  306 
- Sean melder seg og interessert til å jobbe mer med nettsidene 307 
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- Viktig å få klarhet i hvor mye Lyka har jobbet. Avtalen sier 7,5 timer 3 308 
dager i uken i 4 uker.  309 

- Lyka kommer inn og klargjør: har jobbet intensivt i 10 dager, stor sett 310 
hele dagen og natten. Har dermed jobbet tilsvarende mengde som i 311 
kontrakten.  312 

- Tilbakemelding på evaluering: hun har vært veldig flink og reflekter, 313 
samt gitt en forklaring av hva som gjenstår av arbeid.  314 

Åpner møte. Lyka. Espen og Dan-Raoul kommer tilbake.  315 

Lyka har jobbet like mye som avtalt i arbeidsavtalen, og sentralstyre vedtar at 316 
honoraret forblir det samme.  317 

”Sentralstyret vedtar at honorar til Lyka Camilla Solhaug forblir det samme, på 318 
8000 kr, for arbeid med nettsidene sommer 2013.” 319 

Sak 55/13 Framtidig prosess med nettsider 320 

Etter evalueringen til Lyka skal sentralstyre vedta hvordan man skal jobbe videre 321 
med nettsidene, mot at de skal bli publiseringsklare.  322 

Alternativer: 323 

- Hyre inn en profesjonell 324 
- Få inn frivillige 325 
- Utlysning til frivillige 326 
- Bruke de ressursene vi har – sette av helger til intensivt arbeid 327 
- Kombinere: ha en prosjektleder som leder en gruppe med frivillige 328 

Diskusjon: 329 

- Viktig å bruke frivillige som har jobbet med nettsidene før, og ikke 330 
bruke for lang tid på opplæring.  331 

- Prosjektleder kan selve velge gruppa; det er dumt å sette 332 
begrensninger.  333 

- Mye av arbeidet består av copy paste og krever ikke mye opplæring 334 
- Hvem har jobbet med nettsidene: Kristoffer, Dan-Raoul, Sean, Lyka, 335 

Amund.  336 
- Kan også spørre Tor Einar  337 
- De frivillige burde ha en bakgrunn i HU og ha generell informasjon 338 
- Prosjektleder kan delegere arbeidsoppgaver til resten av gruppa slik at 339 

man ikke behøver å bruke tid på det.  340 
- Eventuelle reisekostnader for at gruppa skal møtes må tas med i 341 

beregningen.  342 
- Gamle sider kan lagres et annet sted og være et langstidsprosjekt.  343 
- Asana er enkelt og forståelig, og kan bruke det til å gi beskjed om 344 

konkrete saker. Det er og lov og spørre sentralstyre om informasjon.  345 
- Det er flere frivillige som har oversikten og man kan begynne med 346 

arbeidet fort.  347 
- Hvem har jobbet med nettsidene tidligere: Sean, Dan-Raoul, Lyka, 348 

Amund.  349 
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- Hvem har lyst: Sean, Lyka, Amund og Kristoffer.  350 
- Lyka og Sean stiller som prosjektleder 351 
- Lurt å ha en tidsfrist – utvalget kan bestemme konkret frist selv. Ingen 352 

innvedninger mot dette.  353 
- Realistisk tidsfrist: i løpet av året.  354 
- En gruppe som jobber intensivt kan få ut all relevant informasjon før 355 

jul. avhengig av gruppas effektivitet. Man må prioriterte relevant 356 
informasjon.  357 

- Sean trekker seg som leder.  358 
- Neste sentralstyre- møte: leder for utvalget kommer med orienteringer 359 

om hvordan de har jobbet fram til nå. Det er viktig at sentralstyre er 360 
orientert om prosessen. Tidsperspektivet er at nettsidene skal være 361 
publiseringsklare før jul.  362 

- Forslag: vedtak om å peke ut et utvalg med en lederkandidat, og at 363 
sentralstyre vil at nettsidene skal være publiseringsklare før jul.  364 

- Nyttår kan òg være en frist 365 
- Forslag til vedtak: 366 

 ”Sentralstyret utpeker en komité bestående av Lyka Camilla Solhaug, 367 
Amund Bugge, Sean Traynor, Kristoffer Stokkeland og Tor Einar Berget 368 
Erlandsen (med forbehold) som skal jobbe for at de nye nettsidene skal 369 
være publiseringsklare innen 31.desember 2013. Gruppen skal 370 
orientere sentralstyret underveis, og spesielt til møtet i november. 371 
Eldre innhold etterpubliseres. Utvalgets leder er Lyka Camilla Solhaug.”  372 

Det stemmes: Imot: ingen. Kontra: alle. Ingen avholdende.  373 

Utvalget skal begynne arbeidet med å få en innføring i Asana i løpet av 374 
helgen.   375 

Sentralstyre vedtar: 376 

”Sentralstyret utpeker en komité bestående av Lyka Camilla Solhaug, 377 
Amund Bugge, Sean Traynor, Kristoffer Stokkeland og Tor Einar Berget 378 
Erlandsen (med forbehold) som skal jobbe for at de nye nettsidene skal 379 
være publiseringsklare innen 31.desember 2013. Gruppen skal 380 
orientere sentralstyret underveis, og spesielt til møtet i november. 381 
Eldre innhold etterpubliseres. Utvalgets leder er Lyka Camilla Solhaug.”  382 

Sak 56/13 Revidering budsjett 383 

Økonomileder har bevisst valgt å ikke inkludere mange tall i sakspapiret, og 384 
heller orientere om de under møtet. Hun vil gjerne ha tilbakemelding på hva 385 
sentralstyre vil ha i et slikt sakspapir.  386 

Innspill: 387 

- Greit å vite hvilke tall (hvilke poster i budsjettet) man skal snakke om 388 
- Sakspapiret er en grei refleksjon på situasjonen vi er i 389 
- De viktigste tallene kan være med 390 
- Referere til de ulike båsene tallene er i, kanskje ikke selve tallene 391 
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Saken: 392 

- Vanligvis ikke revidering av budsjett til hvert måte, noe vi gjør en gang 393 
i halvåret 394 

- Forrige møte: feil i excel-skjeamet. Kolonne med revidert budsjett 395 
hadde ikke med alle tallene, og var dermed mange tall som ikke ble 396 
inkludert. Vi hadde dermed mindre å bruke enn det vi trodde.  397 

- Revidering = endring.  398 
- Bruker ikke like mye som budsjettert i følge regnskapet 399 
- Skal se på: budsjettet som fulgte med sakspapirene 400 
- Regnskap 31.07 fikk vi ikke før dagen før møtet. Det skal normalt 401 

komme med sakspapirene, og det blir orientert om under orienteringer.  402 
- Trodde vi hadde mye penger å gå på sist møte. Satte dermed av 403 

15 000 til lagdrift, 15 000 til rekruttering og 60 000 til nettsider. 404 
- Sentralstyre må forholde oss til om vi skal la budsjettet stå, revidere 405 

alt på nytt eller se om det er noen poster vi kan revidere. Målet er å få 406 
mindre underskudd enn det som er i det foreløpige reviderte 407 
budsjettet.  408 

- Anbefalt egenkapital: 3 ganger summert drift er tommelregelen, og 409 
man skal ha nok penger til drift i 3 måneder. Egenkapitalen burde ligge 410 
på ca. 700 – 800 000. underskuddet vi nå har vil gå utover 411 
egenkapitalen, og dermed greit å redusere der vi kan.  412 

- Lysrosa kolonne har røde tall som viser hvor feilene ligger.  413 
- Ca. 700 000 i underskudd. Men har gått mye i overskudd etter tidligere 414 

arrangementer. Usikkert på hvordan vi skal føre opp dette. Det er ikke 415 
nødvendigvis riktig å endre på budsjettet og overfører overskuddet fra 416 
en post til en annen. Men det betyr at det virkelige underskuddet er 417 
mindre enn det ser ut som.  418 

Lønn og honorar: 419 

- Lengre overlapping fører til at beløpet er høyere (150 000 kr forskjell) 420 

Nettsider: 421 

- mye av arbeidet er frivillig 422 

- en helg med arbeid kan føre med seg reisekostnader og mat 423 

Tele og porto:  424 

- frimerker. Betalinger og refusjonsskjema.  425 

Gave, kontingenter:  426 

- kostnader ved å sende ut, betaler til IHEYO, LNU, Frivillighet Norge.     427 
- Medlemsavgift til IHEYO: må finne ut hvor mye den er på.  428 
- 500 000 forskjell mellom budsjett vedtatt november 2012 og revidert 429 

budsjett juni 2013.  430 
- Trenger likevel ikke fjerne 500 000, siden det er en del arrangementer 431 

som har gått i overskudd. 432 
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Nettsider: 433 

- Satt av 100 000. har brukt ca. 8000.  434 
- Blir kanskje en helg med frivillig jobbing, men vil ikke nå den rammen.  435 
- En post som kan reduseres. 436 
- Midler fra HEF til nettside: fortsatt ikke mottatt 40 000 – kan også 437 

flyttes til andre poster.  438 
- Forslag å ta vekk de 60 000 vi la til ved forrige møte 439 
-  440 

Internasjonalt: 441 

- Mye har blitt brukt opp, pga. Romania og EHYD 442 
- Alle fakturaer fra EHYD har ikke kommet 443 
- 35 000 satt av til EHYD. En mindre som reiste, kan få igjen penger for 444 

den billetten.  445 
- 23 113 står på reisekostnader under Sentralstyre og skal overføres til 446 

Internasjonalt.  447 

Frifond: 448 
Skal gå i null. Alt vi får skal ut til lokallagene.  449 

Årsmøte: 450 

- Ferdig med, men ikke inkludert i regnskapet 31.04, som er ved siden 451 
av budsjettet. Må se på regnskapet 31.07.  452 

- Deltakeravgiften er mindre enn budsjettert pga. færre observatører 453 

Sentralstyre: 454 

-sparer penger på overnatting pga. vi bruker Cochs mindre.  455 

Sommerleir: 456 

- Full oversikt over kostnader neste møte (november), alle fakturaene 457 
har ikke kommet enda.  458 

Feil i skjemaet: 459 

- 300 000 for mye under kostnader/bidrag LAG. Ble fikset på i pausen.  460 
- Blir 422 000 i underskudd, ikke 700 000. 461 

Hvor mye egenkapital har vi som vi spiser av:  462 

Ønske om å rydde opp i regnskapet og budsjettet så det blir mindre kaos. Nye 463 
folk (økonomileder, ansatt og regnskapsfører) har ført til noen uklarheter. 464 
Økonomileder får fullmakt til å endre feil ved skjemaet og sende oppdatert 465 
budsjett og regnskap til sentralstyre. Totalt 200 000 mer i underskudd ved 466 
budsjett 2013 vedtatt juni enn budsjett 2013 vedtatt november 2012.  467 
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Burde ha egenkapitalen klart for oss, så sentralstyre kan vite hva slags 468 
underskudd de kan regne med, og som ikke tar for mye av egenkapitalen.  469 

Ikke mye igjen av året, så vi har ikke mye rom for revidering. Neste møte skal vi 470 
vedta budsjett 2014, og kan heller ta hensyn til de nødvendige endringene da.  471 

Forslag til votering: Kan kutte 60 000 internett, 15 000 lagdrift og 10 000 472 
sentralsstyre seminarkostnader = totalt blir 85 000 totalt kuttet,  473 

Nytt forslag: kan kutte 10 000 kr under Sentralstyre /reise.   474 

Siden Ivan-Louis gikk ut under diskusjonen, går hans stemmerett til 1. vara 475 
Cecilie.  476 

For: 9. kontra: ingen. Avholdende: 1.  477 

Sentralstyrets vedtak: 478 

”Sentralstyre vedtar å kutte 60 000 i internett, 15 000 i lagdrift (5000 hver fra 479 
innenlandsreisekostnader, Innenlandsbespising og seminarkostnader) og 20 000 480 
i sentralstyre (10 000 i seminarkostnader og 10 000 i innenlandskostnader). 481 
Totalt blir det 95 000 i kutt. AU, ved økonomileder, får myndighet til å endre 482 
tekniske feil ved budsjettet og regnskapet. ” 483 

 484 

Sak 57/13 Retningslinjer for Frifondstildelinger 485 

Hvert nye sentralstyre må ta stilling til de interne retningslinjer for Frifond. LNU 486 
har egne retningslinjer som revideres hvert årsskifte. Hvis de endres i 2014 så 487 
kan det hende sentralstyre må ta stilling til nye endringer. Foreløpig ingen 488 
endringer foreslått.  489 

Viktig å oppfordre lokallagene å søke om midler.  490 

Ingen innvendinger mot de retningslinjene som er.  491 

Votering: 492 

For: alle (9) 493 

Sentralstyrets vedtak: 494 

”Sentralstyre vedtar Intern rutine for Frifond for 2013. I 2014 vil Sentralstyre gå 495 
gjennom retningslinjene igjen. ” 496 

Sak 58/13 Planlegging av vinterseminar 497 

Sentralstyre må ta stilling til hvilket tema HU skal ha og hvem som skal 498 
arrangere.  499 
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Tema:  500 

- Likestilling har kommet opp som tidligere tema. Kjønn, livssyn, 501 
geografi: mange temaer under likestilling.  502 

- Kan også bruke tidligere temaer.  503 

Nye forslag: 504 

- Humanistiske manifest. HUs innstilling til manifestet. Hva er 505 
humanisme i en internasjonal sammenheng? Hva betyr det å være et 506 
godt menneske?  507 

- Vitenskap i et humanistisk livssyn – hvordan vi tenker på vitenskap, 508 
hvilken rolle det har, hvorfor vitenskap har den rollen den har i 509 
humanisme.  510 

- Humanisme i et internasjonalt perspektiv- diskriminering – saker som 511 
forfølgelse av ateistiske bloggere i Bangladesh.  512 

- Solidaritet - hvorfor skal vi humanister bry oss om andre? Hvorfor skal 513 
vi mennesker byr oss om andre enn oss selv? Ofte kritikk at 514 
humanister ikke er moralsk forpliktige til andre.  515 

- Etikk – gøy å ha på seminar, mange typer øvelser som kan gjøres, 516 
mange ulike typer etikk.  517 

- Etikk og moral – henger sammen og angår oss.  518 
- Metaetikk- hva er moral, hvordan vi begrunner vår etikk. Hvorfor er 519 

noe galt eller riktig?  520 

Lurt å sammenligne med arbeidsprogrammet om hva som kan være passende 521 
temaer. Står blant annet at HU skal løfte og drøfte etiske problemstillinger. 522 
Mange av de foreslåtte temaene er knyttet opp til arbeidsprogrammet.  523 

Retorikk- etikk for tett på dette temaet? Hadde mer fokus på det retoriske enn 524 
etikk og kolliderer derfor ikke. De fleste seminarer har etikk i seg.  525 

Behøver ikke ha eget seminar om bare etikk. Kan ha mange etiske 526 
problemstillinger. Dekker mye under andre diskusjoner.  527 

Humanistisk manifest dekker mange bolker. Mange konkrete punkter som man 528 
kan lage bolker av. Det viderefører humanismekampanjen, men er et svært tema 529 
som kan passe til sommerleiren. 530 

Vitenskap i et humanistisk livssyn - hva er det vi kan regne med som sant? 531 

Vil foreslå et tema til: religionskritikk og dialog. Relevant til arbeidsprogrammet. 532 
Humanisme bygger på et rasjonelt bilde av verden.   533 

Likestilling strykes som forslag. 534 

Solidaritet går inn i temaet ”humanisme i verden”. 535 

Setter forslagene opp på en tavle hvor alle kan stemme og så mange ganger 536 
man vil.   537 
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- Humanistisk manifest. 7 538 
- Vitenskap 7 539 
- Humanisme i verden/solidaritet 5 540 
- Etikk/ metaetikk 7 541 
- Religionskritikk og dialog 2 542 

Stryker ”humanisme i verden” og ”religionskritikk og dialog”.  543 

Diskusjon om vitenskap og etikk som tema: 544 

Vitenskap: kan være både filosofi og konkret vitenskap. Viktig at det er 545 
både praktisk og filosofisk, og kan dekke det filosofiske grunnlaget bak 546 
den vitenskapelige metoden. Hvorfor vitenskap er viktig for 547 
humanister. Opp til arrangørgruppa hvordan de vil bygge det opp.   548 

Etikk og metaetikk: vanskelige begreper å forstå. Etikk er praktiske 549 
moralsk spørsmål. Metaetikk: hvorfor er ting godt, hvorfor er ting rett 550 
eller galt, rasjonell evne eller gud som har gitt oss regler, hvor kommer 551 
reglene fra, er det relativt eller en universell verdier, forskjellige måter 552 
å tenke kritikk på, og løftende for tankegangen, medlemmer som deltar 553 
kan få mer velreflektert som humanister.  554 

Siste runde stemmer bare de som har stemmerett og de har 1 stemme.  555 

 - Humanistisk manifest 2 (strykes) 556 

- vitenskap 6  557 

- Etikk/metaetikk 3 558 

- Humanisme og vitenskap 5  559 
- Etikk/metaetikk 3 560 
- Avholdende: 1 561 

Cecilie, Amund, Lin-Marit og Juni har lyst å arrangere vinterseminaret. 562 

Imot: ingen. Kontra: 8. 1 avholdende.  563 

Sentralstyrets vedtak: 564 

”Sentralstyret vedtar at temaet for vinterseminaret 2014 er: Vitenskap i det 565 
humanistiske livssynet. Sentralstyret vedtar at Amund Bugge, Cecilie Nordby 566 
Gjøstein, Lin-Marit Bjerkemo og Juni Høiby har ansvar for å arrangere 567 
vinterseminar 2014.” 568 

Sak 59/13 Planlegging av Org.Sem 569 

Organisasjonseminaret handler om å kurse lokallagene, og sentralstyre må velge 570 
ut en komité som skal arrangere dette.  571 
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Har vært organisasjonsutvalget som arrangerer det, med innspill fra 572 
Lokallagsutvalget. OU trenger flere folk for å kunne arrangere et seminar. OU og 573 
LU kan møtes for en idémyldring og så fordele oppgavene.  574 

Ingen deltakeravgift under Org.Sem. 575 

Lyst å være med å arrangere: 576 

- Juni 577 
- Ivan-Louis  578 
- Sean 579 
- OU (Amund, Arnlaug, Tor Einar) 580 
- Fem stykker kan være for mange 581 
- Fordel å ha med økonomileder (kan ha orientering om økonomi) 582 

Forslag: OU arrangerer det. Har 3 forslag til, men det er litt for mange. Kan 583 
votere over hvem som skal være med. Ivan- Louis trekker seg.  584 

Sentralstyret stiller seg bak innstillingen: 585 

For: alle.  586 

Sentralstyrets vedtak; 587 

”Sentralstyret vedtar at Organisasjonsutvalget (Arnlaug Høgås Skjæveland, 588 
Amund Bugge, Tor Einar Berget Erlandsen) og Juni Høiby arrangerer 589 
organisasjonsseminaret 28.-30. mars 2014. Seminaret bør fokusere på 590 
bærekraftige lokallag, og bør ha en opplæring på de nye nettsidene.”  591 

Sak 60/13 Sommerleir 2014 – Tema og leirsjef 592 

Sentralstyre skal ta stilling til hvilket tema sommerleir 2014 skal ha, og hvilke 593 
leirsjefer som skal bli forespurt. Begynner å diskutere tema, og finner sjef 594 
etterpå.  595 

Tidligere foreslåtte temaer:  596 

- Metaetikk 597 
- Humanistisk manifest – stort tema som kan inkludere mye. Kan dele 598 

inn i ulike bolker for hver dag.  599 
- Humanisme i verden 600 
- Religionskritikk og dialog 601 

Sommerleir er det største arrangementet og der vi rekrutterer mange, det må 602 
være catchy også for konfirmanter.  603 

En idè for framtiden kan være å bygge opp temaet fram til sommerleiren, og ha 604 
introduksjon til temaet under arrangementer tidligere på året.  605 

Man kan og begynne å resirkulere tidligere temaer, siden det er mange nå som 606 
ikke har vært med fra begynnelsen.  607 
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Votering (alle kan stemme så mange ganger de vil): 608 

- Humanisme manifest 12 609 
- Humanisme i verden, solidaritet 8 610 
- Metaetikk/etikk 5 611 
- Rasjonalitet 7 612 
- Dialog og religionskritikk 6 613 
- Framtiden og humanisme 2 614 

Humanistisk manifest kan også engasjere ungdom, det er ikke den endelige 615 
tittelen, men er temaet som diskuteres nå. Det er fint å få en forfriskning om hva 616 
vi egentlig står for. Det beskriver best livssynet vårt som det er nå.    617 

Stryker ”Framtiden og humanisme”, ”metaetikk/etikk” og ”religionskritikk og 618 
dialog”.  619 

- Humanisme manifest 7 620 
- Humanisme i verden, solidaritet 5 621 
- Rasjonalitet 0 622 

Votering (bare de med stemmerett): 623 

- Humanisme manifest 6 624 
- Humanisme i verden (inkludert solidaritet) 3 625 

Sentralstyrets vedtak: 626 

”Sentralstyre velger Humanistisk Manifest som tema for leiren 2014.” 627 

Sak 61/13 ”Nye” brosjyrer 628 

Sentralstyre skal ta stilling til hvilke endringer brosjyren skal ha. Dett gjelder 629 
brosjyren som inneholder generell informasjon om HU.  630 

Innspill:  631 

- Feil logo 632 
- Feil format logo 633 
- Feil perforering 634 
- Revidere tekst 635 
- Få sms - tjenesten inn (HU Inn 2160) 636 
- Presisering at når man melder seg inn i HU, så melder man seg inn i 637 

HEF (og ikke omvendt) 638 
- Veldig mange farger – redusere  639 
- Grafisk profil- enklere uttrykk 640 

Kostnader: 641 

- Format er dyrt 642 
- Tekst og logo er billigere 643 
- Verdt å bruke penger på – organisasjoner vokser 644 
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-  645 

NorEngros som har trykket opp brosjyrer tidligere. De som har den grafiske 646 
profilen vår, men vi kan og bruke andre selskaper. Kan og kontakte ei venninne 647 
av Marianne som er grafisk designer.   648 

Votering: alle stiller seg bak forslaget. Ingen avholdende.  649 

Sentralstyrets vedtak:  650 

”Sentralstyret vedtar at AU har ansvar for oppfølging av brosjyrer etter innspill 651 
fra sentralstyret, inkludert de økonomiske konsekvensene”. 652 

Sak 62/13 Revidering personalhåndbok og HMS-bok 653 

Mye grammatikk har blitt rettet på. 4 innholdsmessige rettinger som sentralstyre 654 
skal vurdere.  655 

Behandler hvert punkt for seg. Votering: 656 

2.3 personalpolitiske mål: for:9. enstemmig vedtatt.  657 

3.3 organisasjons og kommunikasjon: for:9. enstemmig vedtatt.  658 

4.2 rekrutteringsprosessen: for: 9. enstemmig vedtatt.  659 

6.4 Kompetanseheving og personlig utvikling (erstatte høy med god): For: 9. 660 
enstemmig vedtatt.  661 

Husk å bruke riktig format så logo ikke blir pikslete.  662 

Stemme over endringene i sin helhet: enstemmig vedtatt.  663 

Sentralstyrets  vedtak: 664 
”Sentralstyret vedtar at følgende endringer blir gjort i personalhåndboka og 665 
HMS-håndboka: 666 

I personalhåndboka, under punkt 2.3, erstattes punktet «HUs sekretariat 667 
bør gjenspeile mangfoldet i det norske samfunnet, med tanke på etniske 668 
minoriteter, personer med funksjonsnedsettelser etc.» med to nye punkter: 669 
«• HU skal være en inkluderende arbeidsgiver, og skal aldri diskriminere 670 
ansatte eller stillingssøkere på noe grunnlag. • HUs sekretariat bør kunne 671 
identifisere seg med det humanistiske livssyn.»; 672 

I personalhåndboka, under punkt 3.3, legges følgende ny tekst til: 673 
«Ukesmøter 674 

I disse møtes fulltidshonorert leder og ansatt(e) med det formål å få 675 
oversikt over hvilke arbeidsoppgaver hver enkelt både holder på med og 676 
planlegger å gjøre. Dette skal sikre at oppgaver ikke blir glemt, at det ikke 677 
gjøres dobbeltarbeid, samt at man kan koordinere bedre og hjelpe 678 
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hverandre til å prioritere de riktige oppgavene. Det skal etterstrebes å holde 679 
disse møtene ukentlig.»; 680 

Som følge av det nye punktet ovenfor legges følgende tekst til i HMS-681 
håndboka, i tabellen (linje 56/67) under punkt 2. Informasjon og 682 
kommunikasjon, under «Internmøter»:  683 

«Ukesmøter En gang i uka Fulltidshonorert leder, org.- og 
adm.konsulent og eventuelt andre ansatte 
i perioden.»; 

 684 

I personalhåndboka, under punkt 4.2, erstattes «Dette utvalget skal alltid 685 
bestå av én fra AU, […]» med ny tekst: «Dette utvalget skal alltid bestå av 686 
minst én fra AU, […]»; 687 

I personalhåndboka, under punkt 6.4, erstattes «HU er opptatt av å ha et 688 
sekretariat med høy kompetanse om humanisme, interessepolitikk og 689 
organisasjonsutvikling.» med ny tekst: «HU er opptatt av å ha et sekretariat 690 
med god kompetanse om humanisme, interessepolitikk og 691 
organisasjonsutvikling.»; 692 

Endringene trer i kraft umiddelbart.” 693 

Sak 63/13 Høring Stålsett-utvalget 694 

Sentralstyre vedtok i juni at HU skal sende et høringsvar til Stålsett-utvalget. 695 
Vedtok også hvilke temaer HU skal fokusere på.  696 

Dette arbeidet har komiteen gjort, men er ikke helt ferdig. Anders har tatt over 697 
Kristoffers del om ”religion i forsvaret”, pga. sykdom.  698 

Sentralstyre skal gi innspill det utkastet som foreligger.  699 

Feil i sakslisten: vedtakssak, ikke en diskusjonssak.  700 

Usikkerhet om hva HU skal mene om retten til trossamfunn til å ha ansatte på 701 
plass i forsvaret.  702 

Innspill: 703 

- Komiteen har gjort et grundig arbeid 704 
- Mange formuleringer er bra 705 
- Støtter ikke krig selv om man har en ansatt på plass, så kan fint støtte 706 

retten til å ha en representant fra et trossamfunn på plass.  707 
- Kan være bedre med nøytrale personer som ikke representerer et 708 

trossamfunn. 709 
- HEF har ikke uttalt seg sterkt i denne saken.  710 
- Redaksjonelle endringer tar komiteen 711 
- Votering: For:8. Avholdende: 1.   712 

Sentralstyrets vedtak:  713 
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”Sentralstyre vedtar å sende høringsuttalsen til ”NOU: 2013 1 – Det livssynsåpne 714 
samfunn” med refererte forslag til endringer, og med et forbehold om at 715 
komiteen kan gjøre mindre endringer og utfyllinger før fristen 30.august 2013.” 716 

Sak 64/ Digitalt personvern 717 

Pga. sen ankomst får Cecilie Lykas stemmerett.  718 

Amund orienterer om saken. DLD fastsetter i lovverket at man kan overvåkes. 719 
Mye av informasjonen som lagres kan komme på avveie. Amund har tidligere 720 
aksjonert mot at mobilselskapene lagrer all informasjon, og fikk to fulle 721 
konvolutter med oversikt over data som var registrert på han. Slik er situasjonen 722 
i dag, men DLD vil gjøre det lettere å få tak i denne informasjonen. DDL bryter 723 
med Den Europeiske Menneskerettighetskonvensjonen artikkel 8. Sentralstyre 724 
skal diskutere om dette er en sak for HU å engasjere seg i, og eventuelt hva man 725 
skal gjøre.  726 

For kampanje/uttalelse: 727 

- Saken bryter med menneskerettighetene, og menneskerettigheter er 728 
tett knyttet opp til livssynet vårt. 729 

- Etiske hensyn som blir brutt 730 
- Ikke et partipolitisk standpunkt 731 
- Tar ca. fem minutter å lære seg hvordan man kan unngå å overvåkes, 732 

og DLD vil dermed ikke lykkes å fange de reelle kriminelle 733 
- Behøver ikke ha en stor aksjon  734 
- Andre land som har innført noe lignende sier at det ikke fungerer 735 
- Grovheten i DLD er at det er lett å få innsikt i de lagrede dataene. 736 

Piratpartiet har bedt om innsikt i datainformasjonen fra Statsministeres 737 
kontor, for å understreke grovheten i det.  738 

I mot: 739 

- Mange saker vi kan engasjere oss i – også tett knyttet opp til Norge 740 
(glattcelle, homofile flyktninger tilbake til hjemlandet) 741 

- Langt i fra en sak som vi burde ytre oss om 742 
- Hensikten med DLD er ikke kommet fram i sakspapiret 743 
- Sensitivt sak for mange og kan utelukke de 744 
- Ser ikke et problem at DLD eksisterer 745 
- Lagring av data kan forebygge kriminalitet 746 
- Den endrede åndsverkloven fra 1. juli er kanskje mer problematisk. 747 

Den åpner for at opphavsrettinnhavere kan melde om at de vil 748 
overvåke og be om innsikt i identitet/data når de har bevis på brudd på 749 
opphavsretten.  750 

Kilder brukt: wikipedia og nettsiden til Foreningen for Digitalt Personvern. 751 
Forskriften er innført i mai. Direktivet trer i kraft 1.januar 2015. Direktivet er 752 
inne i lov og forskrift allerede.   753 

Stemmes over om HU skal ta stilling: 754 
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For at HU skal ta stilling: 6 755 

Mot at HU skal ta stilling: 3 756 

Avholdende. 3 757 

Forslag til vedtak: 758 

”Sentralstyre vedtar at Humanistisk Ungdom stiller seg negativt til DLD, på 759 
bakgrunn av at dette bryter med artikkel 8 i Den Europeiske 760 
Menneskerettighetskonvensjonen; retten til respekt for privatliv og familieliv.”   761 

Videre: 762 

- Kan skrive opp under et opprop 763 
- Tilslutte oss en kampanje – DLD skal rette søksmål mot DLD 764 
- Sende e-post til Foreningen Digitalt Personsvern at vi støtter deres sak 765 
- Kan ytre oss på våre egne kanaler 766 

Votering over vedtak: 767 

For: 4. i mot: 3. avholdende:2.  768 

Sentralstyrets vedtak: 769 

”Sentralstyre vedtar at Humanistisk Ungdom stiller seg negativt til DLD, på 770 
bakgrunn av at dette bryter med artikkel 8 i Den Europeiske 771 
Menneskerettighetskonvensjonen; retten til respekt for privatliv og familieliv.”   772 

Sak 65/13 Organisasjonsnummer for lokallag 773 

Har blitt tatt opp tidligere, sist juni 2012. Tidligere har sentralstyre følt de har 774 
manglet informasjon, og denne gangen har Oslo lokallag innhentet mer 775 
informasjon på forhånd.  776 

Denne gangen skulle en fra Ung.Org komme, men han fikk beskjed om feil dato.  777 

I denne saken har Dan-Raoul (Oslo lokallag) talerett.   778 

Usikkerhet om konsekvensen ved eget org. nr: 779 

- Innsikt i bankkontoer 780 
- Hva skjer med lokallag som ikke har kontroll på økonomien – hva vil 781 

skje med disse pengene? 782 
- Hva skjer hvis lokallaget må nedlegges? Sentralstyre har myndighet 783 

nå, men vil det endres hvis lokallaget får eget org. nr.   784 
- Ulemper: mer administrasjon og papirarbeid, og må også ha direkte 785 

kontakt med Brønnøysund. Alle styrer må registreres der. I tillegg må 786 
man ha statsautorisert revisor.  787 

- Ikke mulig å endre retningslinjene før neste landsmøte 788 
- Kan ta lang tid 789 
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- Kjekt å ha et selvstendig lokallag, men skal ikke føre med seg ekstra 790 
arbeid sentralt.  791 

Forklaring: 792 

- Usikkerheter må klargjøres i retningslinjene og vedtektene 793 
- Alle rettigheter som før, men lokallaget har mulighet til å søke om egne 794 

midler fra andre innstanser 795 
- Passive lag blir automatisk slettet fra Brønnøysund 796 
- Ingenting i retningslinjene om at lokallag ikke kan søke om eget org.nr. 797 
- Kan ha et midlertidig tillegg til retningslinjene  798 
- Fem ukers tid skal være nok – ekstraordinært årsmøte og sende inn 799 

søknad til Brønnøysundsregisteret. 800 
- Kan søke penger fra Ung.Org – ca. 100 000 i frie midler.  801 

Forslag: Sentralstyre innstiller at Oslo lokallag følger de retningslinjer som ligger. 802 
Viktig å ha gode retningslinjer, fordi det svinger fort i selv stabile lokallag.    803 

Prinsipielt: gir vekk litt ansvar til lokallagene. Eget org.nr gir økonomisk ansvar. 804 
Undergraver litt behovet for innsikt. Lokallagnee må være økonomisk 805 
selvstendig.  806 

Stryker det originale forslaget.  807 

Votering: 808 

I mot at Oslo lokallag kan søke om eget org. nr: ingen.  809 

Kontra:7.  810 

Avholdende: 2 811 

Sentralstyrets vedtak:  812 

”Sentralstyre godkjenner Humanistisk Ungdom, Oslo Lokallags søknad om å 813 
skaffe eget organisasjonsnummer i Brønnøysundregistrene. Sentralstyre 814 
forutsetter at lokallaget forholder seg til Humanistisk Ungdoms vedtekter og 815 
fellesvedtekter for lokallag, samt at sentralstyret vil ha samme rettigheter 816 
ovenfor Oslo lokallag aktiviteter som ovenfor andre lokallags. Oslo lokallag må 817 
holde sentralstyre orientert i prosessen. Sentralstyre må utvikle retningslinjer 818 
som gjelder eget organisasjonsnummer for lokallag, samt presentere 819 
vedteksendringer for landsmøtet 2014 i forhold til dette, med innspill fra Oslo 820 
lokallag sine erfaringer.”  821 

Sak 66/13 Aksjon mot skolegudstjenester 822 

Debatten rundt skolegudstjenester er en kjernesak for HU, og i det siste har 823 
leder mottatt mye innspill i hva vi burde eller ikke burde gjøre. Har fått 824 
forespørsel om å ha en kampanje, mens andre vil ikke at vi skal fokusere så mye 825 
på denne saken. Det er en sak som får lett oppmerksomhet, og sentralstyre må 826 
ta stilling til om HU skal gjøre noe med dette i år.  827 



23 
 

Innspill for: 828 

- 6 år siden RLE-faget ble innført og det er fortsatt ikke kommet nye 829 
bøker. Hvorfor har ikke dette skjedd? Veldig aktuelt tema.  830 

- Viktig at HU er med i diskusjonen. Viktig å være synlig.  831 
- Er på grunn av denne saken mange husker oss 832 
- Kan lage en kampanje som andre organisasjoner kan vise sin støtte til. 833 
- Viktig å ha en konkret mottaker 834 
- Ikke angripe Dnk, men heller de rette innstansene som tillatter 835 

skolegudstjenester – må finne ut hvem dette er (fylkesmannen?) 836 
- Lenge siden vi har hatt en kampanje 837 
- Mange medlemmer som ikke er klare over at dette er en av 838 

hjertesakene 839 
- Enkelt budskap å formidle 840 
- Kan få ut noe før jul 841 

I mot: 842 

- Ørepropper og sovemaske skapte negativt oppmerksomhet.  843 
- Blir stemplet som bråkmakere 844 
- Aksjoner pleier å være i forbindelse med seminarer. Høstseminaret er 845 

på Trandum leir og er dårlig utgangspunkt for en aksjon.  846 

Forslag: 847 

Lage en pressemelding under e-post saker. Kan samle organisasjoner under en 848 
pressemelding. Utdanningsforbundet og Elevorganisasjonen støtter saken 849 
allerede. Informasjonsinnhenting er relevant, og man kan benytte seg av HEFs 850 
statistikk om skolegudstjenester og juleavslutninger.  851 

Enighet i sentralstyre om at HU skal utarbeide en pressemelding før jul, hvor vi 852 
oppfordrer andre organisasjoner til å støtte opp om.  853 

Sak 67/13 Eventuelt 854 

Konfidensiell sak: Sak fra EHYD: 855 

Møteevaluering: 856 
- Lasagne var bra 857 
- Masse diskusjoner; kan bli litt mye til tider 858 
- Godt med pauser 859 
- Likte lengden mellom pauser og møter 860 
- De tunge sakene gikk ganske greit 861 
- Folk var veldig flinke til å snakke, men ikke flinke til å holde 862 

møteregler, mye snakk mellom hverandre, replikk på repblikk, etc. 863 
- Møteleder bør ikke føre taleliste, være en annen som fører taleliste og 864 

en som leder møtet.   865 
- God mat 866 
- Koselig å overnatte privat 867 
- Ganske bra møte 868 
- Lite tendens til å gå rundt grøten 869 
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- Bra at når man er uenig så tør man å si det, og behandle som voksne 870 
personer 871 

- Glad for at det ikke ble fisk 872 
- Mye flinkere med gjentakelser, har skjerpet mer enn tidligere, 873 
- Si hvem som fører lista før hver sak, så man vet hvem man skal se på 874 
- Greit å notere hva man skal si så man husker det 875 
- Lav terskel for å si noe, og som ny er det positivt 876 
- Av og til litt vanskelig å få med vha folk har sagt, litt sakte eller fort 877 
- Sette strek: noen ganger ble det satt ved et vendepunkt i debatten. 878 

Vanskelig å vite når man skal sette strek når saken trekkes ut. 879 
Møteleder kan spørre om det er nye punkter til debatten, og stryke 880 
innlegg hvis det ikke er det.  881 

- Godt møte 882 
- Litt dårlig følging av debattregler. Kan gå gjennom regler i forkant av 883 

neste møte.  884 
- Bra vi fikk frukt på bordet 885 
- Kommet med mange gode poenger 886 
- Skal stå sammen om dette, gode og modne debatter 887 
- Dårlig oppmøtetid 888 
- Man kan bare kutte opp frukt hvis man vil ha det 889 
- Fordeling av arbeidsoppgaver, som å kutte frukt 890 
- Kan gå gjennom møtekritikk neste møte for å vite hva som ble sagt 891 
- Kan åpne møtet på fredag 892 
- Vil starte møte på fredag så man ikke bruker tid på det på lørdag 893 

 894 
 895 
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